
Komisia územného plánu a miestneho rozvoja Mestského zastupiteľstva Michalovce 

Z á p i s n i c a  č. 04/2019 

zo zasadnutia Komisie územného plánu a miestneho rozvoja Mestského zastupiteľstva v 
Michalovciach, zo dňa 15.04.2019  

Prítomní: podľa prezenčnej listiny. 
 
Program:  
1. Informatívna správa v oblasti užívania a starostlivosti o verejné priestranstvá 

Predkladá: Ing. Peter Kolbenhayer, odbor výstavby, ŽP a MR 
2. Informovanie o stave triedenia odpadov a zhodnocovanie biologicky rozložiteľných odpadov 

v meste Michalovce 
Predkladá: TaZS mesta Michalovce 

3. Aktuálne záležitosti v oblasti investičnej výstavby mesta Michalovce a ním zriadených 
organizácií 
Predkladá:  Ing. Anna Mrázová, vedúca odboru výstavby, ŽP a MR 

4. Diskusia k prerokovanej problematike  
5. Rôzne 
1:  
Otvorenie: 
Predseda PhDr., Ing. Mirko Gejguš, PhD., privítal prítomných členov  a otvoril zasadnutie komisie. 
 
2:  
Informatívna správa v oblasti užívania a starostlivosti o verejné priestranstvá  
Ing. Peter Kolbenhayer, samostatný odborný referent miestneho rozvoja prezentoval komisii  správu 
v oblasti užívania verejného priestranstva za obdobie od januára 2019 do 15.04.2019. 
 
Mesto Michalovce, Odbor výstavby, životného prostredia a miestneho rozvoja za I. polrok 2019 
vydalo: K dňu 15.04.2019 
- 9 povolení  pre záber verejného priestranstva letnými terasami,  
- budú vydané 3 povolenia na záber VP – atrakcie na Jarmom jarmoku 2019  (24 atrakcii), 
- 37 povolení prevádzok na území mesta, 
- 104 parkovacích miest pre ŤZP, 17 vyhradených platených parkovacích miest,  
- 4 rozkopávkové povolenia, 
- 34 iných povolení na záber VP, 
- 7 rybárskych lístkov,  
- 23 platených a 26 bezodplatných povolení vjazdu do pešej zóny. 
 
K 15.04.2019 bol príjem z daní za užívanie VP vo výške 15 947,92 €. Schválený rozpočet je 30.000 €, 
čo je 53,15 %. 
K 15.04.2019 bol príjem z poplatkov za vjazd do pešej zóny 724 €. Schválený rozpočet na rok 2019 je 
1000 €, čo predstavuje 72,40 % plnenie. 
K 15.04.2019 bol príjem z rybárskych lístkov vo výške 109 €. 
K 15.04.2019 bol príjem z výherných prístrojov a odvodov  vo výške 20 367,24 €. Schválený rozpočet 
na rok 2019 je vo výške 280 000 €. 
 
K prednesenej  správe bola otvorená  rozprava. 
Do diskusie sa zapojili:  
• Radovan Geci – rozkopávka na križovatke Humenská a Masarykova  
• Bc. Mária Maskaľová – stav chodníkov 
• Mgr. Marián Sabovčík – komu boli vydané povolenia na rozkopávky  
• Mgr. Ján Várady – terénne úpravy po rozkopávke na ul. Kapušianska  
 
Ing. Peter Kolbenhayer zodpovedal na všetky dotazy týkajúce sa hlavne rozkopávok v meste 
Michalovce, preberania rozkopávok, majetkových pomeroch jednotlivých ulíc. Na otázky odpovedali 
aj Ing. Anna Mrázová a Ing. arch. Mariana Bošková. Boli vysvetlené majetkové 
 
Komisia hlasovaním vzala správu na vedomie (11/11). 



3:  
Informovanie o stave triedenia odpadov a zhodnocovanie biologicky rozložiteľných odpadov v 
meste Michalovce. 
Ing. Ján Krišo a Ing. Miroslav Čornej, TaZS Michalovce veľmi podrobne prezentovali správu o stave 
triedenia odpadov a zhodnocovanie BRO v meste Michalovce.  
 
Informácia o stave triedenia odpadov a zhodnocovanie BRO 
v mesta Michalovce 
 
Zber a triedenie separovaného odpadu  

V súlade so Zákonom č. 79/2015 Z.z. o odpadoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov 
separovaný zber komunálneho odpadu od 1. 7. 2016 financujú „organizácie zodpovednosti 
výrobcov“.  
      TaZS mesta Michalovce prevádzajú zber separovaného odpadu viacerými spôsobmi. Na 
uloženie separovaného odpadu pri bytových jednotkách slúžia 1100 litrové a zvonové plastové 
kontajnery, ktoré sú vyvážané vozidlami BOBR a ramenovým nakladačom.   
      Na zber separovaného odpadu z rodinných domov slúžia farebne rozlíšené vrecia, ktoré sú 
zbierané výmennou formou vozidlom Avia.                                                                             
     Všetky nádoby a vrecia sú opatrené informáciami o tom, čo sa do nich ukladať má, resp. čo 
tam nepatrí.  Pracovníci TaZS mesta Michalovce pri zbere separovaného odpadu z rodinných domov 
evidujú počet vriec jednotlivých komodít vyseparovaných každou domácnosťou.   
 
       Na uloženie separovaného odpadu pri bytových jednotkách slúžia plastové kontajnery 
v štyroch farebných vyhotoveniach. V súčasnosti je v meste Michalovce 113 stanovíšť s počtom 481 
ks 1100 lit. a zvonových kontajnerov.      
       V roku 2018 sa vyseparovalo v zariadeniach TaZS mesta Michalovce 3 399,123 ton odpadu, 
z toho 3 308,885 ton z  mesta Michalovce  a 90,238 ton vyseparovaného odpadu zvezeného z obcí.  
      Podiel vyseparovaného odpadu na celkovom vzniknutom KO občanmi mesta  a podnikateľmi 
mesta podnikajúcich na území mesta v zariadeniach TaZS tvorí 21,65 %. 
 

Vyseparované  komodity v roku 2018 v kg : 
Komodita rok 2017  

mesto 
rok 2017  
mesto 

rok 2018 
iné, obce 

Plasty    113 693      89 275 25 447 
Papier a lepenka   441 517    300 428 28 782 
Sklo   411 193    359 799 28 100 
Kompozitné obaly     18 845      21 606   3 737 
El.šrot, žiarivky      31 360      21 059 0 
Kovy       5 757        9 508   4 172 
Drevo    137 700      96 860 0 
Jedlé oleje a tuky           326           781 0 
BRO 2 148 460 1 854 960 0 
Spolu 3 308 851 2 754 276 90 238 

                                          
         Vyseparované komodity 1160 ton (z toho pre spoločnosť ENVI-PAK 991 ton, ELEKTRO 
RECYCLING 10 ton,  ASEKOL 21 ton, XYLO Machinery SK 138 ton) a BRKO 2148 ton (kompostáreň 
TaZS).             
 

Tržby za vyseparované  komodity v EUR (nefinancované OZV)  
 
Komodita 

 
rok 2018  

 
rok 2017  

El. šrot, žiarivky   1 502,10 670,70 
Obaly z dreva    667,84 469,76 

 
      V roku 2018 jeden občan mesta (37738 obyv.) vyseparoval 30,75 kg druhotných surovín 
a vrátane BRKO pripadá na 1 občana mesta 87,68 kg vyseparovaného odpadu. Z linky separovaného 
zberu odpadu  bolo vyvezených 95 ks  VOK o celkovej hmotnosti 137,1 ton odpadu na skládku 
Žabany, čo predstavuje 10,56 % z celkove dovezeného množstva komodít na linku.    



       Kvalita separovaného zberu záleží od pôvodcu odpadu, teda občana a od jeho 
environmentálneho čistenia.  
      Problémy s ukladaním komunálneho odpadu do kontajnerov určených na separovaný zber 
priebežne riešime uzamykaním kontajnerov. Aj napriek tomu dochádza k častému poškodzovaniu 
zámkov a odcudzeniu zberového papiera.  
      Najväčším problémom je podpaľovanie plastových kontajnerov na separovaný zber 
a komunálny odpad. V roku 2018 boli zhorené 3 ks kontajnerov na separovaný zber a 12 kontajnerov 
na komunálny odpad.                                                                                                                                                                 
 
Centrum pre zhodnocovanie BRKO - kompostáreň 
 
      V roku 2018 pokračovala prevádzka „Centra pre zhodnocovanie biologicky rozložiteľného 
odpadu“ - kompostárne, ktorá bola financovaná z kohézneho fondu v rámci operačného projektu 
„Životné prostredie“.  
      Pravidelný týždenný zber bioodpadu v zberných nádobách o objeme 120 litrov od obyvateľov 
bývajúcich v rodinných domoch so záhradami sa začal 9. 4. 2018.  V priebehu roka 2018 sa podľa 
harmonogramu zviezlo 2 148 ton  bioodpadu, čo je 126,4 % z celkového množstva plánovaného 
bioodpadu na rok 2018. 
      Najväčší podiel na zbere bioodpadu je z procesu kosenia trávnatých plôch a orezu drevín 
a stromov na území mesta, ktorý realizovali TaZS mesta Michalovce.  
      V roku 2018 sa na prevádzku kompostárne prijalo spolu 2 148,460 ton bioodpadu. Z toho 
bioodpad na báze dreva (k. č. 200138) 490,420 ton a dusíkatých bioodpadov z trávnatých porastov 
a záhrad (k. č. 200201) 1 658,040 ton.   
      Prijaté bioodpady sa postupne spracovávali na prevádzke kompostárne a k 31 12. 2018 sa 
zhodnotilo 2 129,020 ton bioodpadu, ktorý následne dozrieva na hrobliach v areáli kompostárne.  
      Na základe skúseností z minulého obdobia sa vývoz tohto kompostu na terénne úpravy 
plánuje v jarných mesiacoch 2019.                                                                      
                                                                                                                            údaje v tonách                                        
 
Mesiac 

príjem 
200201 

príjem 
200138 

zhodnotenie 
200201 

zhodnotenie 
200138 

zhodnotenie 
spolu 

Január      
Február  83,04    
Marec 13,98 70,68 35,33 24,59 59,92 
Apríl 157,99 46,18 121,37 62,07 183,44 
Máj 367,00 2,42 220,37 41,10 261,47 
Jún 210,05 52,24 221,18 40,71 261,89 
Júl 341,36 11,14 219,82 36,92 256,74 
August 218,56 36,20 219,77 24,94 244,71 
September 119,26 69,66 196,11 35,20 231,31 
Október 145,56 60,68 221,87 41,16 263,03 
November 84,28 42,10 167,86 88,89 256,75 
December 0 16,08 65,68 44,08 109,76 
Spolu 1658,04 490,42 1689,36 439,66 2129,02 
 
prijatý odpad spolu:                        2 148,46                         

 
zhodnotený odpad spolu:   2 129,02   

 

 
K prednesenej  správe bola otvorená  rozprava. 
Do diskusie sa zapojili:  
• Ing. Martin Čornej • Ing. arch. Peter Janov • Ing. Ján Ďurovčík, CSc. • Mgr. Ján Várady • Radovan 
Geci 
Rozprava sa týkala hlavne separácie odpadu, bioodpadu, a propagácie separovania.  
Ing. Miroslav Čornej a Ing. Ján Krišo zodpovedali na všetky dotazy.  
 
Komisia prijala uznesenie a odporúča (11/11):  
Komisia územného plánu a miestneho rozvoja navrhuje spropagovať  spôsob separácie druhotných 
surovín formou mestských médií (TV Mistrál, Michalovčan, Facebook Mesta Michalovce a Youtube 
kanál mesta). 
 



4: 
Aktuálne záležitosti v oblasti investičnej výstavby mesta Michalovce a ním zriadených organizácií. 
Ing. Anna Mrázová informovala komisiu o projektoch, ktoré sa aktuálne realizujú. Podrobne popísala 
každý projekt a práce ktoré sú už vykonané.  
- Zníženie energetickej náročnosti materskej školy na ulici Vajanského,  
- Klub dôchodcov -  pavilón 5. ZŠ,  
- Chemická trieda na 8. ZŠ.  
 
K prednesenej  správe bola otvorená  rozprava. 
Do diskusie sa zapojili:  
• PhDr. Ing. Mirko Gejguš, PhD • Ing. Ján Ďurovčík, CSc • Mgr. Ján Várady • Radovan Geci 
 
Ing. Anna Mrázová a Ing. arch. Mariana Bošková veľmi podrobne zodpovedali  na všetky otázky. 
Dotazy sa týkali hlavne územného plánu a zmien č. 7 a č.8.  K téme otvorenia zmien č. 8 vznikla 
rozsiahla rozprava, výsledkom ktorej bolo prijatie uznesenia.  
 
Komisia prijala uznesenie a odporúča (11/11): 
Komisia územného plánu a miestneho rozvoja navrhuje vedeniu mesta Michalovce: 
„K zmenám a doplnkom č.8 navrhujeme prijímať žiadosti v časovo obmedzenom intervale a to do 
doby schválenia zmien a doplnkov č. 7“. 
 
Poslancom bol zaslaný otvorený list, ohľadom stavby polyfunkčného objektu pred byt. domom A9 na 
Masarykovej ulici. Ing. Anna Mrázová vysvetlila podrobne celú situáciu ohľadom stavebníka 
a problému parkovania.  
 
5: 
Rôzne 
Predseda PhDr., Ing. Mirko Gejguš, PhD., predniesol plán rokovania komisie UP a MR na II. Polrok 
2019.  
Komisia hlasovaním predmetný plán rokovania prijala (10/11).  
 
6: 
Záver  
Predseda poďakoval za účasť. 
 
 
 
 
 Ing. Peter Kolbenhayer  PhDr., Ing. Mirko Gejguš, PhD. 
 zapisovateľ komisie              predseda komisie 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica sa doručí:    
1. členom komisie 
2. Viliam Zahorčák – primátor mesta 
3. Ing. Zdenko Vasiľ – prednosta MsÚ 
4.  zapisovateľke orgánov – MsR, MsZ 
5.  Ing. Mrázová 
6.  Ing. arch. Mariana Bošková 


